

DOI: 10.18572/2072-4438-2019-3-28-30

Некоторые вопросы правовой регламентации содействия граждан органам, осуществляющим оперативно-розыскную деятельность

*Тищенко Юрий Юрьевич,
ведущий научный сотрудник
Научно-исследовательского центра-2
Научно-исследовательского института Федеральной службы исполнения наказаний России,
кандидат юридических наук*

*e-mail: yutish@list.ru
ORCID 000-0002-4032-8620*

В статье анализируются проблемные вопросы правового регулирования процесса содействия граждан органам, уполномоченным на осуществление оперативно-розыскной деятельности, выделяются его составляющие, имеющие свое влияние на результаты оперативно-розыскной деятельности. На основе анализа положений Федерального закона «Об оперативно-розыскной деятельности», регламентирующих привлечение граждан к содействию на конфиденциальной основе, проводится их сравнительно-правовой анализ, формулируются выводы и предложения по совершенствованию норм действующего законодательства.

Ключевые слова: правовое регулирование, оперативно-розыскная деятельность, содействие граждан оперативным подразделениям, сотрудничество.

Some Issues of Legal Regulation of Civil Assistance for Agencies Carrying out Criminal Intelligence and Surveillance Operations

*Tischenko Yuriy Yu.
Leading Research Scientist of Research Center No. 2 of the Research Institute
of the Federal Penitentiary Service of Russia
Candidate of Legal Sciences*

The article analyzes the problematic issues of the legal regulation of the process of assistance to citizens to the bodies authorized to carry out operational investigative activities, identifies its components that have an impact on the results of operational investigative activities. Based on the analysis of the provisions of the Federal Law "On Operational Investigation Activities," which regulate the involvement of citizens in assistance on a confidential basis, their comparative legal analysis is carried out, conclusions and proposals are made to improve the norms of current legislation.

Keywords: legal regulation, operational-search activity, assistance of citizens to operational units, cooperation.